
ZPRÁVY Z RADNICE

Zastupitelstvo obce se na svých jednáních zabývalo mimo jiné: 

•   Zprávou o výsledku přezkoumání hospodaření obce Dubicko za rok 2008. 
•  Návrhem rozpočtových změn schváleného rozpočtu obce Dubicko na rok 
 2009 - I.
•   Přijetím úvěru od České spořitelny, a. s. ve výši 650.000,- Kč s dobou splácení od
 10/2009 do 5 let od přijetí úvěru na financování výkupu pozemků stavebního
 obvodu „Nad Františkem“, s možností předčasného splacení, případně 
 nedočerpání úvěru, vše bez sankčního postihu, se zajištěním úvěru budoucími     
 rozpočtovými příjmy obce Dubicko.
•  Obecně závaznou vyhláškou obce Dubicko č. 01/2009, kterou se mění Obecně
 závazná vyhláška obce Dubicko č. 01/2003 o místních poplatcích.
•  Předloženým upraveným návrhem architektonického řešení stavebního obvodu
 „Na Tvrzi“, kdy po západní straně nové komunikace bude umístěno 8 – 9  
 řadových domků a a na východní straně 5 rodinných domků.
•  Souhlasem obce Dubicko se zařazením do územní působnosti MAS Horní
 Pomoraví pro období 2008 – 2013.
•  Vyjádřením podpory obcím Rájec a Leština pro jednání s hejtmanem a Krajským
 zastupitelstvem Olomouckého kraje ve věci investičního záměru WANEMI CZ
 v průmyslové zóně v Zábřehu k vypracování oponentní studie.
•  Vyhodnocením návrhu zadání změny č.1 územního plánu obce Dubicko.

Rada obce se na svých jednáních zabývala mimo jiné: 

•  Žádostí Základní školy a mateřské školy Dubicko, příspěvkové organizace, na
 rekonstrukci vodovodního potrubí v umývárně mateřské školy formou 
 nezbytně nutné opravy. 
•  Informací starosty obce o termínu konání Dne Mikroregionu Zábřežsko
 2009, který se uskutečnil v pátek dne 1. 5. 2009 v Zábřehu. 
•  Umístěním cyklostezky spojující obec Dubicko a obec Hrabovou mimo státní 
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 silnici a jejím zapracováním do 1. změny ÚP. 
•  Návrhem na řešení výkupu celého prostoru stavebního obvodu „Nad Fran- 
 tiškem“.  
•  Návrhem změny Obecně závazné vyhlášky obce Dubicko o místních poplatcích  
 – zvýšení poplatku za PDO na částku 300,- Kč/osobu a rok a zrušení všech  
 slev z poplatku ze psů.
•  Podmínkami pro přiznání úlev - prominutí placení ceny stočného u občanů,  
 kteří mají v obci trvalé bydliště a v obci se dlouhodobě nezdržují :
 Fyzické osoby přihlášené k trvalému pobytu na adrese Obecního úřadu Dubicko  
 jsou osvobozeny od placení stočného v plné výši. O úlevu nebo prominutí placení  
 uvedené ceny je nutno podat písemnou žádost nejpozději v termínu do 15. 2.  
 a 15. 8. příslušného roku, a to vždy na příslušné pololetí roku dopředu – zpětné 
 povolení úlev není přípustné.
 K prokázání skutečností žadatel doloží doklady prokazující skutečnosti oprav- 
 ňující poskytnutí úlevy (nájemní smlouvu, podnájemní smlouvu, apod.).
 V případě dlouhodobého pobytu v zahraničí doloží žadatel čestné prohlášení.
 Žádost o prominutí placení ceny stočného za osobu může podat kterýkoliv  
 rodinný příslušník.
•  Zápisem hodnotitelské komise POV 2009, kdy se obec Dubicko z celkového 
 počtu 239 přihlášených obcí s projektem opravy komunikace „U Hájovny“
 umístila na 179. místě, a tudíž v roce 2009 příspěvek nezíská. 
•  Požadavkem velitele JSDH obce Dubicko na zakoupení materiálu pro 
 zásahovou jednotku zakoupením záchranného lana, vaku a 2 ks vycházkových
 uniforem pro starostu hasičů a velitele, kdy budou využity finanční prostředky
 získané z prodeje starého požárního vozidla AVIA. 
•  Jmenováním za člena Komise pro mládež, kulturu a tělovýchovu Rady obce 
 Dubicko pana Petra Lajdorfa a Mgr. Dagmar Hajtmarovou.
•  Jmenováním sl. Lucie Křížkové členkou komise životního prostředí Rady 
 obce Dubicko.
• Podnětem MěÚ Zábřeh, stavební úřad, k řešení neutěšeného stavu objektu
 zemědělská stavba na ulici Rybník na pozemku p. č. 137 zastavěná plocha
 v k. ú. Dubicko, která ohrožuje bezpečnost občanů. 
•  Žádostí Ministerstva financí ČR o posunutí splátky návratné finanční 
 výpomoci za rok 2009 ve výši 589 tis. Kč o jeden rok. Tento požadavek 
 odůvodnit realizací investiční akce „Stavební dvůr Dubicko“ a stávajícím
 nedostatkem  volných finančních prostředků na účtech obce Dubicko. 
•  Přijetím finančního příspěvku z rozpočtu Olomouckého kraje na pořízení
 přívěsu na přepravu požární techniky ve výši 10.000,- Kč. 
•  Záměrem obce Dubicko na odkoupení pozemku dle PK p. č. 140 o výměře
 47 m2 v k. ú. Dubicko (část uličky kolem tenisových kurtů), ve vlastnictví
 Tělocvičná jednota Sokol Dubicko, se sídlem Velká Strana 21, Dubicko, 
 za cenu stanovenou dohodou ve výši 40,- Kč/ m2, tj. celkem 1880,- Kč, který 
 vyvěsit na úřední desce a předložit k projednání a schválení na příštím
 zasedání zastupitelstva obce.
•  Nabídkou realizace investorsko-inženýrské činnosti pro investiční akci
 „Sběrný dvůr Dubicko“ za cenu 42850,- Kč, podané Ing. Svatoplukem 
 Schupplerem, Šumperk.
•  Protokolem o jednání v daňovém řízení, provedeném dne 21. 5. 2009 u obce
 Dubicko pracovnicemi Finančního úřadu v Šumperku, ve věci použití 
 příspěvků na vytvoření pracovních příležitostí v rámci VPP v letech 2006,



 2007 a 2008 a použití finančních prostředků poskytnutých obci z MŽP v rámci 
 Programu péče o krajinu v roce 2007.
•  Smlouvou o výpůjčce unifikovaného uzamykatelného přístřešku pro ukládání 
 použitých vyřazených elektrozařízení, uzavřené se společností ASEKOL s. r. o. 
 Praha, v hodnotě 50595,- Kč.
• Žádostí Sboru dobrovolných hasičů Dubicko na povolení konání kulturní akce  
 „Memoriál Břetislava Sládka“, který se uskuteční dne 25. 7. 2009 v prostoru bio- 
 centra Hosena s povolením vjezdu požárním vozidlůma vozidlům organizátorů.
•  Rozhodnutím Ministerstva životního prostředí ČR o poskytnutí podpory na spolu- 
 financování projektu v rámci Operačního programu Životního prostředí z pro- 
 středků SFŽP na realizaci výstavby a nákup vybavení sběrného dvora v obci  
 Dubicko.

V Dubicku  17. 6. 2009                                                     Josef Sobotík, starosta obce
  

Vážení občané, 

 z Operačního programu Životní prostředí Evropského fondu pro regionální roz-
voj Fondu soudržnosti jsme získali podporu na spolufinancování projektu 
„Zkvalitnění nakládání s odpady v obci Dubicko“ – sběrný dvůr ve výši 90% ze 
způsobilých výdajů, jedná se o výstavbu sběrného dvora v prostoru pod fotbalovým 
hřištěm v honotě 4,703 mil. Kč. Jako nezpůsobilý výdaj byla projektovým manaže-
rem fondu z projektu označena třídicí linka na plasty v hodnotě 0,409 mil Kč, kterou 
musíme v plné výši hradit z vlastních prostředků. Hledáme náhradní řešení, jak zajistit 
i starší jednoduchou třídicí linku. 
  Ekonomická recese a daňové úlevy drobným podnikatelům nás v současné 
době postihly takovým snížením daňových příjmů, že nemáme dostatek finanč-
ních prostředků na pokrytí vlastního provozu obce a vlastních zdrojů na výstavbu 
sběrného dvora. Požádal jsem prostřednictvím náměstka hejtmana RNDr. Ivana 
Kosatíka Zastupitelstvo Olomouckého kraje o poskytnutí návratné finanční výpo-
moci ve výši 600 000,- Kč, se splatností 2 roky a zahájením splácení v prosinci roku 
2011 na výše zmíněnou akci. Bez pomoci kraje nejsme schopni investici zahájit  
a slíbenou dotaci ve výši 4,233 mil. Kč musíme odmítnout.
           
       Josef Sobotík, starosta obce

   UPoZoRNěNí k VYúčtoVÁNí PoPlAtků
Do 15. 8. 2009 můžete na OÚ Dubicko nosit potvrzení o studiu svých dětí, které 
jsou dlouhodobě ubytovány po celý pracovní týden mimo obec, k uplatnění 50% 
slevy na stočné za období 1 – 6/ 2009. 
Bez tohoto potvrzení nemůže být sleva nárokována.

Věra Vernerová, účetní



Vodovod Pomoraví šumperská část – soudní spory s obcí Police
 Z pověření starostů šumperské části Vodovodu Pomoraví, svazku obcí Vás budu 
informovat z důvodu jednostranných informací z tisku o historii i současném stavu 
sporu svazku obcí VP s obcí Police. O co v něm jde? Starosta Police od r. 2004 tvrdí, 
že obec Police se nikdy nestala členem svazku a že částka 2,5 mil. Kč od Okresního 
úřadu Šumperk byla určena Polici a Police touto částkou uhradila svazku svůj in-
vestiční podíl. Zpochybňuje i samotný vznik svazku obcí.
 Nejprve k historii. Po sametové revoluci bylo hlavním úkolem všech obcí zajistit 
pro své občany dostatek kvalitní pitné vody, což znamenalo vybudování vodovodů. 
Problémem v některých oblastech však byly vhodné vodní zdroje. Chyběla celková 
koncepce, každá obec se snažila problém s vodou řešit sama. Tehdejší vodohospo-
dářské společnosti zásobovaly vodou především města a velké obce, malé obce pro 
ně nebyly zajímavé. Iniciativy se chopili přednostové tří okresů Šumperk, Olomouc, 
Prostějov a připravovalo se řešení na zásobování obcí z prameniště Bohuslavice, 
kde byly zjištěny nejkvalitnější podzemní vodní zdroje. Z tohoto důvodu byl zalo-
žen svazek obcí, který se stal investorem. Projektovou dokumentaci ve výši 7,5 mil. 
Kč tehdy přislíbili uhradit přednostové okresů, každý okres 2,5 mil. Kč, což splnili. 
Se souhlasem tehdejšího starosty Police tak částka 2,5 mil. Kč přidělená Okresním 
shromážděním v Šumperku skutečně „protekla“ jako přísně účelová dotace na pro-
jektovou dokumentaci Vodovodu Pomoraví přes obec Police na úhradu projektu. 
Kdyby byly tyto peníze použity jinak, musely by být vráceny. To také znamená, že 
obec Police byla zakládajícím členem svazku, jinak by přes  tuto  obec dotace svazku 
obcí Vodovodu Pomoraví nebyla přidělena. Zákony v této porevoluční době neu-
možňovaly dotaci poskytnout přímo svazku obcí. 
 Založení svazku obcí Vodovodu Pomoraví šumperské části se připravovalo 
v Dubicku pod vedením starosty obce Josefa Sobotíka, 1. místopředsedy svazku 
obcí VP od léta 1993, ale ke skutečné registraci došlo až koncem roku 1993, až měly 
všechny vstupující obce schváleny ve svých zastupitelstvech stanovy a zakladatel-
skou smlouvu. Je víc než podivné, že zápisy i usnesení ze zastupitelstva obce Police 
z této doby byly dle současného starosty Urbáška obci zcizeny a nelze je dohledat. 
Uschování těchto dokumentů je však povinností každé obce. Teprve po schválení 
v zastupitelstvu obce mohl zakladatelskou listinu starosta podepsat. Za obec Polici 
ji podepsal tehdejší starosta Ing. Karel Hloch, který se také účastnil téměř všech 
jednání při zakládání svazku. Na ustavující valné hromadě svazku dne 10.12.1993 
byl také odsouhlasen příspěvek jednotlivých členů svazku ve výši 10000,- Kč na 
provoz kanceláře svazku, který zastupitelstvo obce Police na svém zasedání dne  
30. 12. 2009 schválilo a následně i uhradilo. Tento zápis se v Polici již dochoval. 
Každoročně pak byly na valných hromadách svazku schvalovány členské příspěvky, 
které Police až do r. 2004 vždy uhradila.
 Pokud se týká vlastních investic: 60 % celkové částky investic činila státní dotace, 
30 % návratná finanční výpomoc splatná do 10 let a 10 % vlastní finance svazku. 
Protože svazek má vlastní peníze pouze z příspěvků obcí, musely se stanovit pravi-
dla pro výpočet investičních podílů jednotlivých obcí. Zjednodušeně se dá říci, že 
si obce jednotlivých okresů rozhodují i hospodaří samostatně. Na jihu okresu Šum-
perk bylo předem dohodnuto, že jednotlivé obce se budou podílet pouze na těch 
zařízeních – vodojemy a páteřní řady, která budou sloužit pro zásobování jejich 
obce. Náklady na vodné jsou počítány podle pásem v závislosti na tom, kolikrát se 
voda musí přečerpávat. 



  
                 
 

Protože svazek obcí Vodovodu Pomoraví vystavěl v Polici  také zásobovací síť jako 
v jediné obci na jihu okresu Šumperk, což bylo pro obec Polici tehdy výhodnější. 
 Pokud by obec stavěla zásobovací řád sama, získala by pouze 50% dotace. 
Proto obec Police mimo podílu na společných částech VP měla povinnost 
na tuto síť uhradit 30% návratnou finanční výpomoc se splatností 10 let a 10% 
vlastní prostředky. I přes některé problémy bylo až do r. 2004 vše v pořádku, obec 
Police platila své členské příspěvky i investiční podíly, zkrátka chovala se jako 
řádný člen svazku. Po nástupu pana Urbáška do funkce starosty začaly problémy. 
Nejprve se nechal navolit do Kontrolní a revizní komise svazku a stále chtěl mě-
nit stanovená pravidla. Když pochopil, že žádná z obcí není ochotna se podílet na 
financování sítě v Polici – obec Police se také nepodílela na financování sítí v jiných 
obcích, tak z funkce odstoupil a začal tvrdit, že dotace 2,5 mil. Kč patřila obci a obec 
Police si touto dotací předplatila svůj investiční podíl. Když to starostovi nevyšlo, 
začal zpochybňovat založení svazku. Když ani tohle neprošlo, tak tvrdí, že obec se 
nikdy  členem svazku nestala. Zkrátka zkouší, co se dá, jen aby obec neplatila. To se 
samozřejmě nelíbí ostatním obcím svazku, protože dodavatel i stát své peníze 
chtějí a pokud obec Police neplatí, musí za obec Polici chybějící částku doplatit dle 
stanov svazku obcí obce Bohuslavice, Brníčko, Dubicko, Dlouhomilov, Hrabová, 
Lukavice, Úsov a Zvole. Protože dohoda s Policí nebyla možná, musel svazek 
přistoupit k soudnímu vymáhání. Dva soudy svazek již vyhrál a žalovaných částek 
se pomocí exekuce domohl. Starosta obce Police to ale přesto nevzdává, snaží se 
platby oddálit co nejvíce, už podal i stížnost na Ústavní soud. Obci Polici i ostatním 
obcím vše jen prodražuje. Ostatní obce splácí za obec Polici s nadějí, že se jim tyto 
peníze nakonec vrátí. Hůř na tom bude obec Police, která mimo vlastních splá-
tek nakonec bude muset uhradit i soudní výlohy a úroky z prodlení, a tím se jim 
původní částka zvýší asi o 50 %. Občané obce Police musí sami zvážit, zda tohle 
řešení bylo pro ně opravdu to nejlepší.      
      
      Marie Doleželová, starostka Bohuslavic 
                         a místopředsedkyně svazku obcí VP

Montáže solárních zařízení na ohřev teplé užitkové vody  
a vytápění od firmy Wolf, Buderus, Gienger. 

Možnost státní dotace. 
Certifikované montáže provádí:

Jan Žanda - voda, topení, plyn, tel. 604 72 77 98.



Ohlédnutí za končícím školním rokem

 ZŠ Dubicko je plně organizovanou školou s devíti postupnými ročníky 
a jedním oddělením školní družiny. V současné době ji navštěvuje 167 žáků 
z Dubicka a okolních obcí. V 1., 2., 6. a 7. r. probíhá výuka podle vlastního Školního 
vzdělávacího programu, v ostatních třídách vyučujeme podle osnov Základní školy. 
Naše vesnická škola nemá možnost jakékoli vnější diferenciace, proto je sa-
mozřejmostí poskytovat vzdělávání všem skupinám žáků – tj. jak nadaným, tak 
průměrným a podprůměrným i žákům se specifickými vývojovými poruchami. 
 Nabízíme kromě povinně volitelných předmětů také nepovinné předměty i růz-
né zájmové kroužky. S žáky, u kterých byla diagnostikována dyslexie, se provádí 1x 
týdně náprava ve skupinách mladších a starších žáků. 
 S moderním vybavením školy, množstvím nepovinných a volitelných předmětů či 
zájmových kroužků můžeme uspokojit všechny zájemce.
 Škola věnuje péči i talentovaným žákům. Naši žáci se účastní soutěží a olympi-
ád s velmi dobrými výsledky, několikrát se umístili na předních místech v okres-
ních kolech a reprezentovali nás v kolech krajských, kde byli rovněž úspěšní 
(zeměpis, literární práce, matematika, fyzika), což svědčí o mimořádném zájmu 
a práci učitelů pracovat s žáky po vyučování a dovést je takto vysoko. 
 Škola i „školka“ tvoří na vesnici jednu velkou rodinu, kde se všichni znají, 
anonymita velkých školních komplexů je pro nás neznámá.
 Zdravé školní klima pro žáky vytvářejí nejen pedagogové, ale i provozní 
pracovníci školy a kuchařky školní jídelny. Na dobrém chodu školy se odráží 
i dobrá spolupráce s obcí, která si je dobře vědoma toho, že škola je její vizitkou.
 Tak jako všechny školy, má i ta naše svoje tradiční akce, jejíž počet se každoročně 
zvyšuje. Patří mezi ně slavnostní zahájení školního roku spojené s přivítáním 
prvňáčků, po něm následuje v prvním zářijovém týdnu dvoudenní seznamovací 
program Go, určený žákům 6. ročníku, na kterém se stmeluje nově vzniklý třídní 
kolektiv.

 Mezipředmětové vztahy se prohlubují na historicko-výtvarné exkurzi žáků 5. a 6. 
třídy do Střediska experimentální archeologie ve Všestarech, jedná se o součást 
pravidelného projektu Pravěké umění. Především mladším dětem a jejich rodin-
ným příslušníkům jsou určeny další dvě akce - podzimní Uspávání a jarní Probou-
zení broučků. Na přelomu října a listopadu děti vyrábějí dýňová strašidla, která 
jsou využívána jako nezbytná dekorace při oslavě svátku Halloween v hodinách  
anglického jazyka. 
 Mezi novější projekty patří Podzimní a Jarní čtení. Jedná se o hlasité předčítání 
vybrané knihy, kterého se účastní zájemci z řad žáků I. i II. stupně školy. 
Vlastní čtení se střídá s řadou dalších aktivit (kresba ilustrací, převyprávění textu, 
skládání puzzle atd.). Cílem celého projektu je oživit zájem dětí o čtené slovo. 
Pro žáky 1. ročníku se rovněž koná Slavnost slabikáře, při které jsou pasováni na 
čtenáře.
 Další skupina akcí je tematicky zaměřena na období adventu a Vánoc - patří 
sem výroba adventních věnců, Mikulášská nadílka ve škole a školce, Zpívání u vá-
nočního stromu a také veřejností hojně navštěvovaná Vánoční slavnost s bohatým 



Poděkování
 Chtěla bych poděkovat pedagogickým i nepedagogickým pracovníkům školy, 
mateřské školy a školní jídelny za odvedenou práci, vzájemnou podporu a spo-
lupráci v končícím školním roce a popřát nejen jim, ale i žákům pěkné prázdniny 
plné odpočinku a pohody a načerpání nových sil do příštího školního roku. 
 Rovněž bych chtěla poděkovat všem podnikatelům, kteří nám věnovali 
finanční či věcné dary a v neposlední řadě Unii rodičů, která nás rovněž finančně 
podporuje.
 Zvlášť si poděkování zaslouží nadšení rodiče, kteří zorganizovali dětský 
karneval a ples. Jeho výtěžek významně posílil pokladnu Unie rodičů.
Úspěšná akce Pohádkový les proběhla ve spolupráci školy, Unie rodičů a AVZO. 
Nádherné pohádkové prostředí a kostýmy, které jsme obdivovali, jsou rovněž 
výsledkem skupiny obětavých rodičů a učitelek.
                 Mgr. Věra Braná
                     ředitelka školy

programem, během něhož vystoupí s písničkami a scénkami děti z MŠ a I. stupně 
ZŠ. Členové divadelního kroužku každoročně na slavnosti zahrají nějakou známou 
pohádku. 
 Závěr Vánoční slavnosti je věnován jarmarku. Část výtěžků z těchto akcí je 
určena na vybrané charitativní projekty. 
 V zimních měsících probíhá lyžařský kurz žáků 2. stupně, předškolákům je 
určen netradiční zápis do 1. třídy. Nejen žákům školy, ale i veřejnosti je určen 
dětský maškarní karneval a rodičovský ples. Obě akce pořádá škola společně s Unií 
rodičů. 
 V jarním období pak plejáda akcí pokračuje - žáci 2. stupně mají možnost sezná-
mit se s pražskými památkami a prověřit své znalosti z hodin dějepisu, českého jazyka 
a výtvarné výchovy na dvoudenní exkurzi do Prahy. Poznatky z přírodovědně 
zaměřených předmětů mají možnost uplatnit v soutěžích a projektech spojených 
s oslavami Dne Země. Ve spolupráci s obcí probíhá sběr starého papíru.
 V měsících květnu a červnu škola pořádá pro své žáky Dětský den a ve 
spolupráci s Unií rodičů veřejností oblíbený Pohádkový les. Na nejmladší děti čeká 
další pohádka nastudovaná členy divadelního kroužku. Žáci 1. stupně se pravidelně 
zúčastňují Sportovních her, při kterých mají možnost se seznámit s budoucími 
spolužáky ze spádových škol v Bohuslavicích, Hrabové a Lukavici. Pro děti, které na 
naši školu přicházejí od 6. ročníku, je připraven Den otevřených dveří, na němž se 
seznámí se svou budoucí třídní učitelkou a mají možnost prohlédnout si školu.
 Škola se už tradičně prezentuje spolu s obcí na Dnech Mikroregionu 
Zábřežsko. 
 S blížícím se závěrem školního roku je spojené Pasování předškoláků na prvňáky, 
Školní akademie připravovaná žáky IX. třídy a konečně slavnostní zakončení 
školního roku.
 Naše škola se již několik roků zapojuje do různých projektů, které obohacují 
a zkvalitňují výuku a rozšiřují poznatky žáků. Zpracovávání projektů není 
jednoduché a vyžaduje mnoho času učitelů, za což jim patří velké poděkování. 
O projektech se píše na jiném místě.



Na střední školy letos jinak
 V letošním školním roce proběhlo přijímací řízení na SŠ poprvé podle nových 
pravidel. Každý z žáků měl možnost podat si v 1. kole přijímacího řízení přihlášky 
na 3 střední školy. Novinkou byla i povinnost žáků a jejich zákonných zástupců 
podávat přihlášku přímo na vybranou školu, či povinnost odevzdat tzv. zápisový 
lístek na SŠ, na kterou chce uchazeč nastoupit. 
 Z letošní 9. třídy vycházelo 22 žáků, 1 žák vycházel z 8. ročníku, 1 žákyně 5. třídy 
si podala přihlášku na nižší gymnázium. Celkem naši žáci odeslali 55 přihlášek na 
19 SŠ a SOU v Olomouckém kraji a na 1 SŠ v Královéhradeckém kraji. Po ukončení 
1. kola přijímacího řízení byli všichni žáci z 8. a 9. třídy přijati na některou ze škol, 
kam poslali přihlášky. 11 žáků (tj. 48 %) odchází studovat na SŠ, 12 (tj. 52 %) na 
SOU. Pouze žákyně z 5. třídy nebyla ke studiu na nižším gymnáziu přijata. 

Přehled škol, do nichž po prázdninách zamíří naši letošní žáci 9. a 8. třídy uvádí 
následující tabulka: 

Název školy Počet přijatých Obor
Maturitní obory

Floristická SŠ, s. r. o. 
Hradec Králové

1 Propagač.výtvarnictví 
- aranžování

SPŠE Mohelnice 2 Elektrotechnika
Obchodní akademie 
Mohelnice 3

Informatika v ekonomice 
(2x) 
Obchodní akademie (1x)

Gymnázium Šumperk 2 4-leté všeobecné gymnáz.
Hotelová škola V. 
Priessnitze Jeseník

1 Hotelnictví

SZŠ Šumperk 2 Zdravotnický asistent

Učební obory

Střední škola 
technická Mohelnice

5

Obráběč kovů (1x)
Mechanik - 
seřizovač (2x)
Elektrikář - silnoproud 
(2x)

SŠ automobilní 
a SOU Zábřeh

3 Mechanik a opravář 
motorových vozidel

SOU zemědělské 
Loštice

2 Opravář zemědělských 
strojů

SOU Litovel 1 Cukrář
SŠ soc. péče a služeb,
SOU Zábřeh

1 Zemědělec - farmář

                                                    
     Mgr. Marie Krausová, výchovná poradkyně



Mezinárodní spolupráce škol – Comenius v Základní škole Dubicko
 V letošním školním roce Základní škola Dubicko pokračovala již třetím rokem 
v projektu Comenius, který má název Čteme a učíme se spolu s evropskými 
dětmi. Projekt Comenius je program financovaný Evropskou unií, podporující 
mezinárodní spolupráci mezi školami. Za partnery jsme si zvolili školu v italské 
Maceratě a ve španělském Agramuntu. 
 Během prvního roku projektu jsme se zaměřili na poznávání národních pohádek, 
děti hlavně četly a hrály divadlo. V druhém roce jsme se naučili české, italské 
a španělské lidové písně a tance. Žáci si v hodině hudební výchovy vybrali národní 
písně, jejich slova přeložili do angličtiny a ve výtvarné výchově je pak ilustrovali. 
Během třetího roku jsme poznávali národní tradice jednotlivých států, porovnávali 
jsme například rozdíly ve vánočních a velikonočních zvycích. 
 Velmi zajímavou aktivitou projektu se stala pravidelná výměna dopisů mezi 
českými, italskými a španělskými žáky. Dopisy byly psány anglicky a děti, které 
se ještě cizímu jazyku neučily, si vyměňovaly se svými kamarády obrázky 
a drobné výrobky. 
 Důležitou součást projektu tvořily výměnné návštěvy učitelů z partnerských 
škol. V každé zemi se uskutečnila během školního roku jedna mezinárodní 
schůzka, které se zúčastnili zástupci všech participujících škol. Cílem schůzek se 
stalo poznání vzdělávacího systému dané země, výměna pedagogických zkušeností 
a rozvoj jazykových dovedností.   
     Právě taková schůzka proběhla v Dubicku od 20. do 22. května 2009, kdy přijeli 
tři pedagogové z Itálie a tři ze Španělska. Vzácnou návštěvu ve škole uvítali žáci  
9. třídy,  pěvecký sbor Dubínek a taneční soubor Markovice. 
    Zahraniční pedagogové byli přítomni ve výuce, povídali si se žáky o svých 
zemích, vypravovali zajímavosti ze života svých škol, zavítali i do mateřské školy, 
besedovali se starostou obce a navštívili kulturní památky v okolí. Jejich návštěva 
připravila dětem možnost prakticky použít své znalosti anglického jazyka, protože 
angličtina se v projektu stala dorozumívacím prostředkem mezi partnerskými 
zeměmi. Součástí naší spolupráce byly i další dílčí činnosti, do kterých se zapojili 
všichni žáci i učitelé Základní školy Dubicko, a vedení školy celý projekt aktivně 
podporovalo po celou dobu jeho trvání.
 Program Comenius v dubické škole sice v letošním školním roce končí, ale rádi 
bychom naše přátelské vztahy s italskými a španělskými dětmi i učiteli, alespoň 
formou dopisování, rozvíjeli i nadále.    
                                                                                   Ivana Křížková
                autorka a koordinátorka projektu

DIVADElNí kRoUžEk PřI ZŠ A MŠ DUbICko
 Tradice našeho divadelního kroužku se datuje od roku 2000, kdy se 
sešlo pár nadšených žáků a společně s námi připravili pro veřejnost dvě krátké 
pohádečky. Od té doby každoročně nastudují členové kroužku vždy dvě premiérové 
pohádky.  S jednou vystupují v období Vánoc, s druhou koncem školního roku. Svá 
představení uvádíme nejen v Dubicku, ale putujeme i po okolí. Hráli jsme např. 



bAMbIRIÁDA červen 2009   
 Každoročně se pod záštitou paní Livie Klausové (manželky prezidenta České 
republiky) koná prezentace činnosti občanských sdružení dětí a mládeže a středi-
sek volného času. Bambiriáda je pro všechny děti, které se nebojí upadnout, vstát, 
usmát se a neutíkat bez boje. Akce probíhá začátkem června v mnoha městech  
a jedním z měst byl i Zábřeh, kde se se svým programem také reprezentovala mimo 

jiné i ZŠ Dubicko. Žáci druhého 
stupně měli připraveny, pod vede-
ním pedagogů, různé hry, zábavné 
i vědomostní činnosti seznamující 
s jednotlivými zeměmi (např. Itá-
lie, Rakousko, Malta a Lotyšsko). 
 I přes nepřízeň počasí odchá-
zely děti, které navštívily Bambiri-
ádu, s úsměvem, s pocitem úspě-
chu a spokojenosti. 
 

Mgr. Jarmila Brablecová

v Bohuslavicích, Hrabové, Zábřehu, dětem v dětském domově ve Štítech atd. 
 Kroužek navštěvují žáci 6. – 9. třídy (výjimečně i žáci z 5. třídy). Za těch deset let 
jich bylo kolem padesáti a většina z nich zůstala divadlu věrná po celé čtyři roky, 
kdy chodili na 2. stupeň základní školy. 
 Velký problém nám dělaly kulisy, ale od roku 2002 máme k dispozici velmi pěk-
né a lehce přenositelné stojany, které nám vyrobil pan Libor Skopal ze stolařství Vra-
na & Skopal jako sponzorský dar. Kulisy jsou malované, někdy šité, s jejich výrobou 
pomáhají  žáci 2. stupně v hodinách výtvarné výchovy pod vedením p. uč. Trnkové. 
Finančně nejnáročnější je pořizování kostýmů. 
Šijeme je většinou samy, naší hlavní kostymérkou je p. uč. Frýdová. Peníze na jejich 
zhotovení získáváme jednak z Unie rodičů, jednak z projektů, do nichž  je škola 
zapojena. K představením si vytváříme i vlastní hudební doprovod, jehož autorem 
bývá p. uč. Plhák. Hudbu pro poslední představení nahrál na CD p. uč. Boris Hanák 
ze ZUŠ v Mohelnici.
 A s čím přišel divadelní kroužek v letošním jubilejním roce? Pro období vánoč-
ní byla připravena obnovená premiéra divadelní pohádky Kašpárek v pekle, kterou 
měli možnost zhlédnout návštěvníci Vánoční slavnosti. Pak se mladí herci vrhli do 
nastudování nové pohádkové hry od Karla Svobody s názvem Sólo pro čerta. Připra-
vení nového představení je vždy velmi náročné, o tom posledním to platí dvojnásob, 
neboť nás od samého počátku provázely neustálé nemoci a poprvé jsme se v plném 
počtu sešli opravdu až v den naší premiéry 10. 6. 2009, kdy se hrála hned dvě před-
stavení - dopolední pro žáky I. stupně a odpolední pro veřejnost. Obě představe-
ní se vydařila a odměnou byl malým hercům potlesk a obdiv jejich spolužáků  
a rodičů.
                           Mgr. Maria Krausová a Mgr. Renata Ryšavá
                 vedoucí kroužku



Pohádkový les 2009
 I přes nepříznivé počasí se v sobotu 30. května v Dubicku konal další ročník 
akce Pohádkový les, kterou pro děti, rodiče, prarodiče a ostatní připravila ZŠ a MŠ 
Dubicko, Unie rodičů při ZŠ Dubicko a AVZO Dubicko.
 Na startu všechny účastníky vítal Kašpárek a obdaroval je hrací kartou s pře-
hledem jednotlivých stanovišť - Sněhurka, Liška a Budulínek, Ferda a Beruška, 
Perníková chaloupka, Rákosníček, Vodník, Večerníček, Princezna a drak, Popelka. 
Pokud děti splnily připravený úkol, byly pohádkovými bytostmi odměněny slad-
kostmi. Velký úspěch u všech malých návštěvníků měly perníky od Ježibaby, které 
pro děti napekla paní Brostíková. V cíli za vyplněnou hrací kartou dostaly od Po-
hádkové babičky další  pozornost - oplatek a pitíčko.
 Po průchodu všech dětí cílem na ně čekalo další překvapení v podobě taneční-
ho reje s pohádkovými postavami.
 V areálu střelnice si děti  vyzkoušely střelbu ze vzduchovky, hod míčkem na cíl 
nebo slalom s florbalovou výbavou. 
 Na své si přišli milovníci jídla, kteří si mohli vybrat z bohaté nabídky občerstvení.
                                  
       Mgr. Jaroslava Frýdová
                         Mgr. Romana Grichwaldská

blahopřejeme …
 Naši žáci každým rokem reprezentují dubickou školu ve vědomostních 
i sportovních soutěžích. V letošním školním roce vynikal mezi všemi soutěžícími 
a velice úspěšně si vedl Jan Marek, žák sedmé třídy, který byl nejlepší v okrese ve 
čtyřech soutěžích ...
 Již tradičně se zapojil do matematické Pythagoriády. Se 14 body se stal 
úspěšným řešitelem školního kola a postoupil tak do okresního kola, které se 
konalo 22. dubna v Šumperku. V okresním kole se umístil na 1. místě.
 Další soutěží, ve které byl Honza úspěšný, je Matematický KLOKAN. Tato sou-
těž probíhala 19. března 2009 celostátně ve všech typech škol. Z možných 120 bodů 
získal ve své kategorii „ Benjamín“ 97 bodů a stal se v okrese nejlepším řešitelem.
 Jako vítěz školního kola Zeměpisné olympiády v kategorii 7. tříd postoupil 
do okresního kola v Šumperku. Zde obsadil s velkou bodovou převahou 1. místo 
a postoupil do kola krajského. I letos se konalo ve Vrahovicích a Honza soutěžil 
s nejlepšími zeměpisci Olomouckého kraje v řešení úkolů z geografie světadílů 
a oceánů a dovedností souvisejících s pohybem v terénu. Vedl si výtečně  a skončil 
na vynikajícím 3. místě.
 Honza se stal také úspěšným řešitelem školního kola 31. ročníku Fyzikální 
olympiády kategorie G – Archimediády. Zajistil si tak postup do okresního kola, 
které se konalo 20. května v Šumperku. Na soutěž se připravil opravdu výborně 
a umístil se na 1. místě. 
 Děkujeme za vzornou reprezentaci školy a přejeme mnoho dalších podobných 
úspěchů. 
             Mgr. Renata Ryšavá, tř. uč.



SběR PAPíRU
Ve dnech 22. a 23. dubna 2009 proběhl již tradiční sběr papíru pořádaný naší 
školou. Celkem jsme nasbírali 10 600 kg starého papíru v celkové hodnotě 4 240,- 
Kč. Děkujeme všem sběračům (dětem MŠ a ZŠ, všem spoluobčanům), kteří se do 
akce zapojili. 
                                                                                              Mgr. Dagmar Hajtmarová

Zájezd důchodců
 Dne 30. května se uskutečnil zájezd důchodců pod 
vedením paní učitelky Anny Sládkové. Navštívili jsme 
památník ostravské operace v Hrabyni. Památník byl 
zrekonstruován a expozice doplněny o nové historické 
dokumenty.  
 Další zastávkou byla Opava, kde jsme měli možnost 
si prohlédnout nádherně upravené parky a biskupskou 
katedrálu. Odtud náš autobus zamířil do Jiříkova do 
Pradědovy galerie u Halouzků. Zde jsme obdivovali řez-
bářské umění nejen pana Halouzky, ale i jiných řezbářů. 
Posledním naučným zastavením byl hrad Sovinec. Při jeho návštěvě si ti, kteří na 
Sovinci byli již vícekrát, uvědomí, jaký obrovský kus práce odvedli nadšenci pro 
záchranu tohoto hradu. Vždy se objeví nové zrestaurované objekty či exponáty. 
Během celého zájezdu nás Anička informovala o zajímavostech a historických fak-
tech navštěvovaných míst. Ukončení bylo jako vždy s večeří a při harmonice pana 
Antonína Plháka, tentokrát na Colchi ve Střelicích.
 Chceme tímto poděkovat paní Anně Sládkové za pečlivě připravený zájezd a za 
spoustu nových zážitků a poznatků a už nyní se těšíme na další zajímavý výlet.
                                                                                               Dagmar a Jiří Gregorovi

Hodiny pro veřejnost během letních prázdnin 
v místní knihovně:

ČTVRTEK: 15,00 - 18,00 hod
                       
                 Jana Hartová, knihovnice

DUbICkÉ DětI ZíSkAlY ,,úSoVSkoU SoVIčkU“
 V obřadní síni úsovského zámku převzali 22. 5. 2009 ocenění za výtvarnou 
soutěž Michalka Hrabalová a Marek Skácel z naší mateřské školy. Ze 119 výtvarných 
prací na téma „Život ve vodní říši“ bylo oceněno 12 dětí, z toho uspěly dvě dubické 
děti. Tímto jim blahopřejeme.
                      Jana Nýdecká

                       
                 



HRACí řÁD HřIŠtě t. J. Sokol Dubicko  
Přednost využití:
ve školním období – ZŠ Dubicko dle rozvrhu hodin tělesné 
výchovy akce pořádané T. J.  Sokol Dubicko – budou včas zveřejněny

Rozdělení hodin:
TENIS  • denně od 16,30 hod. převážně dospělí
                 • neděle dopoledne vyhrazeno pro dospělé                                                                        
VOLEJBAL  • čtvrtek, pátek, sobota  18,00 – 21,00 hod.
NOHEJBAL • úterý 18,00 – 21,00 hod.,  neděle 14,00 – 20,00 hod.

Platební podmínky:
TENIS
kategorie                            roční permanentka         hrací sazba za kurt
dospělí                                         700,-                          60,-
dorostenci a studenti                    350,-                                   30,-
děti do – 15 let                             150,-                           20,-
•   Členové T. J.  SOKOL Dubicko zdarma. 
•   Povinností členů  Sokola je důsledně kontrolovat dodržování hracího řádu
 hřiště.
Platby možno uhradit:  Horák Luděk   Dubicko, Nová 178
     Braný  Milan   Dubicko, U lesa 277
     Sobotík Jiří      Dubicko 25
VOLEJBAL + NOHEJBAL 
Dospělý nečlen T. J. Sokol Dubicko musí mít zaplacen příspěvek sportovce 300,- Kč 
na rok. Studenti a nevýdělečně činní: 150,- Kč.

Finanční záležitosti vyřídí:  
VOLEJBAL: Sobotík Jiří
NOHEJBAL:  Bartošík Petr

•  Majitelé permanentek mají zajištěno celoroční využívání  ostatních sokolských  
 sportovišť!!!
•  Ostatní

POZOR! Mimo členů T. J. SOKOL a majitelů permanentek je povinností 
ostatních uživatelů tenisových kurtů zapsat se před zahájením do evidenční 
knihy umístěné ve schránce na hřišti.

•  tenisová jednotka je 1,5 hod.    
•  při nedodržení nástupu do 15 minut se rezervovaná hrací jednotka ruší
•    volejbal a nohejbal se hraje výhradně na kurtu č. 3 – mimo organ. soutěží 

Tento řád a platební podmínky vychází ze skutečnosti, že členové Sokola platí 
členské příspěvky, které se neustále zvyšují. Sportovci, jež nejsou našimi členy se 
musí podílet na financování hřiště a sokolovny.                                                                                
            T. J.  Sokol Dubicko





ve škole
v obci
na sídlišti
v zahrádkářské kolonii
v chatové osadě
ve dvoře činžovního domu...

Šetříme naše i městské peníze.Není třeba řešit systém
svozu a platit za zpracování odpadu.
Společná výstavba kompostéru a nákup pomůcek opti-
svozu a platit za zpracování odpadu.
Společná výstavba kompostéru a nákup pomůcek opti-
svozu a platit za zpracování odpadu.

malizuje individuální náklady. Pověřená osoba dohlíží na 
čistotu odpadu a kvalitu kompostu. Účastníci získávají 
malizuje individuální náklady. Pověřená osoba dohlíží na 
čistotu odpadu a kvalitu kompostu. Účastníci získávají 
malizuje individuální náklady. Pověřená osoba dohlíží na 

zdarma kompost pro svoji potřebu.

Bioodpad tvoří přibližně 40% směsného komunál-
ního odpadu. Jeho vytříděním snižujeme množství 
bioodpadu ukládaného na skládky.

Ukládání bioodpadu na skládky omezuje zákon.
Bioodpad na skládkách hnije, zapáchá a tvoří skleníkové 
plyny (metan). Při kompostování tyto plyny nevznikají.

Navracíme do půdy organickou hmotu a humus,
které v ní dlouhodobě ubývají. Tím se snižuje zádržnost 
živin a vody v půdě, dochází k jejich vyplavování a místo 
které v ní dlouhodobě ubývají. Tím se snižuje zádržnost 
živin a vody v půdě, dochází k jejich vyplavování a místo 
které v ní dlouhodobě ubývají. Tím se snižuje zádržnost 

luk nám kvetou rybníky a jezera. Změna je možná.

Komunitní kompostování 

Více o kompostování a kompostovací poradna na www.                .cz



DotAZNík o NAklÁDÁNí S oDPADY V NAŠí obCI DUbICko

Vážení občané, 
 v rámci projektu Operačního programu životního prostředí - Fondu soudržnosti 
Evropské unie jsme dostali příslib dotace na výstavbu sběrného dvora ve výši 90% 
uznatelných nákladů. Hodnota sběrného dvora je před výběrovým řízením dle 
ceníku 4,7 mil Kč. 
 Žádám Vás tímto o spolupráci ve formě vyplnění dotazníku, který bude sloužit 
pro přípravu  provozního řádu sběrných míst a sběrného dvora.                   

 Předem děkuji.    Josef Sobotík, starosta obce 

1.1  Máte zahradu u domu?
  ano
  ne

1.2  Máte u domu založený vlastní kompost?
  ano
  ne, ale uvažuji o tom
  ne
  
1.3  Třídil/a byste kuchyňské odpady pokud by u vašeho domu byl uzamykatelný  
  kompostér?
  ano
  ne

1.4  Jak nakládáte s odpady ze zahrady?
   vyhazuji do popelovin
   vyhazuji do směsného komunálního odpadu
       kompostuji
   vozím do přírody, za obec
   pálím
   jinak ......................................................

1.5  Jak nakládáte s kuchyňskými odpady? 
  (zbytky ovoce, zeleniny, jídel, čaje, apod.)
   vyhazuji do směsného dopadu
   kompostuji
   zkrmuji
   drtič odpadu ve dřezu
   jinak .......................................................

1.6  Uvítal/a byste pomoc při kompostování odpadů v domácnosti?   
  (kompostovatelné sáčky, informace)
  ano
  ne
 
1.7  Uvítal/a  byste možnost odevzdat větve na sběrný dvůr?
  ano
  ne

1.8  Využíval/a byste možnost odevzdat přebytečnou trávu, listí na sběrný dvůr?
  ano     nemám zájem, kompostuji
  nemám zájem, pálím je  nemám tento odpad



1.9  Co si myslíte o používání látkových plen u novorozenců?
  používáme/používali jsme  uvažoval/a bych o tom
  nemám o tom informace  nikdy bych k tomu nepřistoupil/a
        protože ................................................................................

2.0  Třídění
2.1  Jak nakládáte ze stavebním odpadem ? 
  dávám jej do popelovin
  odevzdávám k recyklaci kde/ komu ......................................
  přidávám do směsného odpadu
  zavážím jím nerovnosti terénu mimo obec
  jiné .....................................................................................
2.2  Uvítal/a byste možnost odevzdávat větší množství stavebního odpadu   
 na místo určené v obci? 
  ano
  ne
2.3  Chybí vám tříděný sběr nějakého druhu odpadu?
   ne
   ano
  který ....................................................................................
2.5  Seřaďte podle důležitosti (od jedné do pěti), co Vám vadí při třídění:
  zabírá prostor v domácnosti
  musím odnášet na sběrná místa
  je složité odpad třídit
  nemám finanční motivaci (slevu)
  nemá to smysl, protože ................................................

3.0  Informovanost
3.1  Jakým způsobem získáváte informace o odpadech v obci?
  internet    zpravodaj obce
  vývěska obce   obecní úřad
  leták do schránky   jinak .................................

4.0  Hospodaření s odpady v obci
4.1   Vyhovuje Vám současný systém sběru odpadů v obci?
  ano
  ne, popište co vám nevyhovuje ...................................................................
4.2  Máte náměty a připomínky k stávajícímu systému nakládání s odpady   
 v obci?

Náměty a připomínky: ................................................................................................

Informace o respondentovi
Typ domu který obýváte:           rodinný dům, bytový dům
Kolik osob žije v domácnosti    ............
Jste:                                            student, pracující/ nepracující, v důchodu
Jste:                                            muž, žena 

Vyplněné dotazníky odevzdejte na Obecním úřadě v Dubicko do 31. července 2009.


